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Domovina je nosilac treÃ„â€¡e politike u entitetu RS
25/11/2016 18:19 by Administrator

Â Nakon odrÃ…Â¾anih lokalnih izbora, Murvet BajraktareviÃ„â€¡, jedan od zastupnika iz koalicije â€žDomovinaâ€œ u
Narodnoj skupÅ¡tini RS-a, preuzeo je mandat u SkupÅ¡tini opÅ¡tine Doboj. Na narednoj sjednici Narodne skupÅ¡tine
RS-a, zakletvu Ã„â€¡e poloÃ…Â¾iti novi zastupnik Admir Ã„Å’avka. Uz Senada BratiÃ„â€¡a, Nedima Ã„Å’iviÃ„â€¡a,
Ivane LovriÃ„â€¡ i Mihneta OkiÃ„â€¡a, novi zastupnik 'Domovine', u razgovou za Vijesti.ba obeÃ„â€¡ava vrijedan rad te
izraÃ…Â¾ava nadu da Ã„â€¡e svojim pristupom pokazati da se politika boÅ¡njaÃ„Â•ke i hrvatske zajednice u RS-u
moÃ…Â¾e voditi na drugaÃ„Â•iji naÃ„Â•in. TakoÃ„â€˜er, Ã„Å’avka smatra da je doÅ¡lo vrijeme za izgradnju
snaÃ…Â¾ne 'treÃ„â€¡e politike' u entitetu RS, te je uvjeren da stranke okupljene oko Domovine, mogu biti nosilac
takvog puta.

Â 
  VIJESTI.BA: Bili ste jedni od nosilaca pregovora u vezi sa formiranjem koalicije â€žDomovinaâ€œ na izborima 2014.
godine. MoÃ…Â¾ete li nam reÃ„â€¡i neÅ¡to viÅ¡e o sebi, perspektivama rada u Narodnoj skupÅ¡tini RS-a? Ã„Å’AVIKA:
Pripadam mladoj i novoj generaciji u povratniÃ„Â•koj zajednici, roÃ„â€˜en sam 1982. u Banjoj Luci. Vratio sam se u svoj
grad poslije perioda izbjegliÅ¡tva, a kasnije i Å¡kolovanja u Danskoj. Ã…Â½ivim u Vrbanji, najveÃ„â€¡em
banjaluÃ„Â•kom povratniÃ„Â•kom naselju. Tu sam se posvetio humanitarnom, sportskom i druÅ¡tveno-korisnom
angaÃ…Â¾manu u zajednici. Radim na realizaciji aktivnosti Muslimanskog dobrotvornog druÅ¡tva â€žMerhametâ€œ,
godinama vodimo pravnu bitku za povratak stadiona FK â€žJedinstvoâ€œ, Â djelujemo na mobilizaciji boÅ¡njaÃ„Â•ke
povratniÃ„Â•ke zajednice u raznim poljima. Fudbalskim Ã…Â¾argonom kazano, u igru ulazim u drugom poluvremenu.
Nadam se da Ã„â€¡u svojim radom opravdati povjerenje povratniÃ„Â•ke zajednice, ali i svih graÃ„â€˜ana i graÃ„â€˜anki
na podruÃ„Â•ju entiteta RS, koji Ã…Â¾ele Ã„Â•uti nove i racionalne glasove u Narodnoj skupÅ¡tini.Â  VIJESTI,BA:
MoÃ…Â¾ete li nam dati presjek stanja zastupljenosti povratniÃ„Â•ke zajednice u RS-u? Ã„Å’AVKA: Okosnica
politiÃ„Â•kog organizovanja je koalicija â€žDomovinaâ€œ, te se nadam da Ã„â€¡emo jedinstvo iz 2014. osigurati i 2018.
godine. Pored toga imamo SDP BiH, te stranke koje okupljaju Hrvate-povratnike u Posavini. Nadam se da Ã„â€¡emo i
sa ovim politiÃ„Â•kim subjektima razgovarati u narednom periodu i pojaÃ„Â•ati snagu naÅ¡e zajedniÃ„Â•ke liste. U mojoj
Banjoj Luci opet nema vijeÃ„â€¡nika iz povratniÃ„Â•ke zajednice, ali ih zato ima Å¡irom RS-a, oko 90 odbornika, iz
razliÃ„Â•itih stranaka i pokreta. To su ljudi koji trebaju naÅ¡u pomoÃ„â€¡, te sam spreman proÃ„â€¡i od Prijedora do
Trebinja, sastajati se i razgovarati. Sada imamo priliku za smjenu generacija, za drugaÃ„Â•iju politiku.Â  VIJESTI.BA: S
jedne strane imate Savez za promjene, sa druge koaliciju predvoÃ„â€˜enu SNSD-om. Gdje je tu 'Domovina'? Ã„Å’AVKA:
NajvaÃ…Â¾nija stvar je da se mi u 'Domovini' moramo poÃ„Â•eti aktivno baviti pitanjima koja prelaze preko
uobiÃ„Â•ajnih pitanja 'nacionalnog interesa'. Pa evo, na narednoj sjednici Narodne skupÅ¡tine RS-a, na dnevnom redu
je prijedlog zakona kojim se Ã…Â¾eli ukinuti takozvani 'bijeli hljeb', naknada funkcionerima jedinica lokalne samouprave
po isteku mandata. To je takoÃ„â€˜er naÅ¡a tema, to su stvari o kojima i mi moramo brinuti. Ja znam da su naziv RS-a,
zastava, i mnogi druge stvari u ovom entitetu postavljeni tako da graÃ„â€˜ani nesrpske nacionalnosti ne smatraju ove
institucije mjestom gdje mogu traÃ…Â¾iti zaÅ¡titu svojih interesa. To su vladajuÃ„â€¡e politike i htjele napraviti, ali mi
moramo podvuÃ„â€¡i crtu. VaÃ…Â¾no je Å¡ta stoji u budÃ…Â¾etu, vaÃ…Â¾no mi je kako se troÅ¡e javna sredstva, i
jeste, ustaÃ„â€¡emo svaki put kada budete udarali na naÅ¡e svetinje i vrijednosti, kada budete negirali genocid,
masovne grobnice i ratne zloÃ„Â•ine, ali Ã„â€¡ete Ã„Â•uti naÅ¡ glas i kada budemo govorili o privatizaciji, o
zloupotrebama sluÃ…Â¾benog poloÃ…Â¾aja, o nesavjesnom upravljanju. Ako budemo vodili takvu politiku, uvjeren
sam da postoji dio graÃ„â€˜ana srpske nacionalnosti, koji Ã„â€¡e se barem zamisliti nad izborom, i moÃ…Â¾da nas
prepoznati kao 'treÃ„â€¡u politiku' u entitetu RS. Ne mora to biti danas ili sutra, govorim o narednih 10-15 godina, upravo
jer predstavljam generaciju koja mora iznijeti oÃ„Â•uvanje mira, osiguranje opstanka i zaÅ¡titu temeljnih ljudskih prava
svih onih ugroÃ…Â¾enih i nezastupljenih u ovom entitetu.Â  VIJESTI.BA: Kako komentariÅ¡ete najavu pravljenja 'Crne
knjige' od strane predsjednika RS-a Milorada Dodika? Ã„Å’AVKA: To je jedan od oblika zastraÅ¡ivanja, neÅ¡to Å¡to je
veÃ„â€¡ viÃ„â€˜eno u druÅ¡tvima i sistema gdje se pokuÅ¡avaju obiljeÃ…Â¾iti oni koji ne misle isto Å¡to i vladajuÃ„â€¡i.
Trebamo se institucionalno boriti protiv takvih stvari, ali ne smijemo upasti u zamku da naÅ¡im saopÅ¡tenjima za javnost
i 'Å¡umom u komunikaciji' stvaramo marketing-prostor SNSD-u. Å to budemo bili konstruktivniji, Å¡to viÅ¡e na raznorazne
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spinove budemo reagovali staloÃ…Â¾eno, zrelo i odmjereno, Å¡to budemo viÅ¡e na terenu, to Ã„â€¡emo napraviti bolji
rezultat. Ono Å¡to aktivisti za ljudska prava, civilno druÅ¡tvo i slobodni mediji trebaju da znaju jeste da Ã„â€¡e uvijek na
svojoj strani imati nas iz 'Domovine'. I u tom segmentu namjeravam napraviti iskorak i proÅ¡iriti dijalog. To je
vaÃ…Â¾no uÃ„Â•init u Banjoj Luci, i vaÃ…Â¾no je uÃ„Â•initi to sa govornice Narodne skupÅ¡tine.Â  VIJESTI.BA: Koga
vidite kao partnere u buduÃ„â€¡em radu? Ã„Å’AVKA: Ã…Â½elim pokrenuti dijalog meÃ„â€˜u parlamentarcima u NSRS,
Parlamentu Federacije i Parlamentarnoj skupÅ¡tini BiH, o pitanjima koja su vaÃ…Â¾na za povratnike. Tu govorim i o
radu komisija za ljudska prava, saradnji sa meÃ„â€˜unarodnim organizacijama koje mogu poduprijeti naÅ¡ rad.
Ã…Â½elim obiÃ„â€¡i povratniÃ„Â•ke zajednice, zajedno s kolegama iz kluba Domovine, da vidimo kako ljudi vide
budÃ…Â¾et i Å¡ta to oni smatraju da trebamo zagovarati. Vjerujem u dobru saradnju sa Federalnim ministarstvom
raseljenih osoba i izbjeglica, ministar Edin RamiÃ„â€¡ je danas bio u GradiÅ¡ci, te vidim njegovu spremnost da radimo u
naÅ¡oj regiji znatno viÅ¡e. Almir SalihoviÃ„â€¡ koji je kroz Asocijaciju studenata Srebrenice, a kasnije i kroz â€žPrvi
martâ€œ obiÅ¡ao cijelu zemlju i vrijedno radio na povezivanju povratnika, takoÃ„â€˜er je neko u koga polaÃ…Â¾em
nade, da Ã„â€¡e nastaviti raditi i predvoditi mladu generaciju lidera u naÅ¡oj zemlji. Da vratimo malo film unazad, pa da
se sjetimo koliko je veliki iskorak napravio Fehim Å kaljiÃ„â€¡ u vremenu pregovora o Domovini, mislim da je njegova
spremnost na kompromis bila presudna za osiguranje zajedniÃ„Â•kog nastupa 2014. godine. Trebamo traÃ…Â¾iti ljude
koji shvataju vaÃ…Â¾nost snaÃ…Â¾nijeg politiÃ„Â•kog prisustva BoÅ¡njaka i Hrvata u RS-u, ne samo zbog
povratnika, veÃ„â€¡ i zbog drÃ…Â¾ave Bosne i Hercegovine. VIJESTI.BA: Koja je VaÅ¡a poruka graÃ„â€˜anima i
graÃ„â€˜ankama Bosne i Hercegovine? Ã„Å’AVKA: Imam neÅ¡to manje od dvije godine rada pred sobom, te u tom
periodu Ã…Â¾elim podiÃ„â€¡i svijest svih graÃ„â€˜ana naÅ¡e zemlje o problemima sa kojim se suoÃ„Â•avaju povratnici.
ObeÃ„â€¡avam da Ã„â€¡u biti glas svih onih ljudi koji zagovaraju uvaÃ…Â¾avanje i toleranciju, boriÃ„â€¡u se protiv
diskriminacije i radiÃ„â€¡u na tome da na svakom koraku bude viÅ¡e uvaÃ…Â¾avanja, viÅ¡e zaÅ¡tite prava i viÅ¡e
drÃ…Â¾ave Bosne i Hercegovine. NeÃ„â€¡u ulaziti u besmislene sukobe, te Ã„â€¡u uvijek na prvom mjestu imati
interese povratnika, onih koji Ã„â€¡e noÃ„â€¡as zaspati u Bosanskom Novom, Kotor-VaroÅ¡u, Banjoj Luci, Derventi,
ModriÃ„Â•i, Bratuncu, Srebrenici, Zvorniku, Janji, Prijedoru, FoÃ„Â•i, ViÅ¡egradu, Gacku, Trebinju.Â  Â  Razgovarao:
Nihad HebiboviÃ„â€¡ Izvor vijesti: Vijesti.ba
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